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هر ســـاله بحث درآمدهای سازمان لیگ 
یکـــی از ابهامات فوتبال ایران محســـوب 
می شود؛ درآمدهایی که از طرق مختلف 
نصیـــب  محیطـــی  تبلیغـــات  همچـــون 
سازمان لیگ می شـــود. در این بین چند 
ســـالی اســـت که بحث فیرپلی مالی یکی 
از مباحث مهم در بحث حرفه ای ســـازی 
محسوب می شـــود، موضوعی که امسال 
به دلیل تعیین ســـقف قـــرارداد بازیکنان 
در حال اجراســـت البته در این خصوص 
برخی کارشـــکنی ها وجـــود دارد که باعث 
می شود تا مشـــکلاتی برای فوتبال بوجود 
بیاید اما فشـــار ای اف ســـی و فیفا باعث 
شـــده تا اقداماتی برای رسیدن به فیرپلی 

مالی انجـــام شـــود.صادق درودگر، عضو 
سابق هیأت رئیســـه سازمان لیگ در این 
خصـــوص به »ایـــران ورزشـــی« می گوید: 
»بحـــث فیرپلـــی مالی یکـــی از مهم ترین 
مباحث در زمینه حرفه ای ســـازی اســـت 
کـــه فدراســـیون فوتبـــال در ایـــن بحث 

اقداماتی انجـــام می دهد.«
او صحبت هـــای خـــود را این گونـــه ادامه 
باشـــگاه  حاضـــر  حـــال  »در  می دهـــد: 
پرســـپولیس نخســـتین باشـــگاهی است 
کـــه بودجـــه ســـالانه خـــود را اعـــلام کرد 
البته سایر باشـــگاه ها هم موظف هستند 
تا بودجه خـــود را به صورت روشـــن ارائه 
دهنـــد. باید فیرپلـــی مالـــی را در فوتبال 
کشـــورمان حاکـــم کنیـــم تـــا موازنـــه ای 
بیـــن درآمدهـــا و هزینه هـــای باشـــگاه ها 
ایجـــاد شـــود. آشـــفتگی های عجیبی در 
فوتبـــال وجـــود داشـــت و صورت هـــای 
مالـــی باشـــگاه ها بســـیار مبهم بـــود اما 
حـــالا به لطـــف تأکیـــد ای اف ســـی برای 
حرفه ای ســـازی این موضوع قدم به قدم 

در حـــال اجرا شـــدن اســـت.«
»فدراســـیون  داد:  توضیـــح  درودگـــر 
و ســـازمان لیـــگ 4 ســـال اســـت کـــه به 
ذینفعـــان خود گـــزارش مالـــی می دهد. 
عـــلاوه بر ایـــن باشـــگاه های دولتی ملزم 
بـــه ارائـــه گزارش هـــای مالی هســـتند. با 
قوانیـــن مالی موجود، اگر تـــراز مالی یک 
باشگاه منفی باشـــد، باشگاه ها می توانند 
بـــا ارائـــه یـــک برنامه بـــرای ســـال آینده، 
اعلام کننـــد که قصـــد دارند ترازشـــان را 
مثبـــت کنند و مجوز می گیرند. هرســـاله 
ســـختگیری ها در ایـــن خصوص بیشـــتر 
می شود و باشـــگاه ها باید اعلام کنند که 
منبع آورده و درآمدی که دارد کجاست.«
عضو ســـابق هیأت رئیسه ســـازمان لیگ 
در پاســـخ بـــه ایـــن موضـــوع کـــه چقدر 
مدیران باشـــگاه ها نسبت به این موضوع 
آگاهـــی دارنـــد؟ می گویـــد: »هـــر از چنـــد 
گاهی جلســـاتی بـــا حضور مدیـــران مالی 
باشـــگاه ها برگزار می شـــود و آنها گزارش 
مالی خـــود را ارائه می دهنـــد. البته بحث 

فیرپلـــی مالـــی در فوتبـــال آســـیا بـــه آن 
ســـختگیری کـــه در فوتبـــال اروپـــا اجـــرا 
می شـــود، نیســـت. وقتی قوانین درستی 
وجود نداشـــته باشـــد، ســـلیقه ها حاکم 
می شـــود، بـــه همیـــن خاطـــر تغییـــرات 
قوانیـــن مالی اتفـــاق مثبتی اســـت و این 
سبب می شـــود که باشـــگاه ها برای اینکه 
هزینه شـــان را از محـــل درآمدهـــا تأمین 

کنند، برنامه داشـــته باشـــند.«
او در خصـــوص حـــق پخـــش کـــه یکـــی 
از محل هـــای درآمدزایـــی اســـت، بیـــان 
می کنـــد: »حـــق پخـــش یکی از مـــواردی 
اســـت که باید در اختیار باشـــگاه ها قرار 
بگیـــرد و ما آن زمان برای رســـیدن به این 
موضوع تا دادگاه پیـــش رفتیم اما اتفاقی 
نیفتـــاد. بعیـــد می دانـــم مشـــکلات حق 
پخش برطرف شـــود البتـــه معتقدم که با 
فشـــار فیفا این موضوع عملی می شـــود. 
در حـــال حاضر فیفـــا فشـــار چندانی در 
ایـــن خصـــوص بـــه فدراســـیون ها وارد 
نمی کنـــد امـــا اگر این فشـــار وارد شـــود، 

دیگـــر نمی تـــوان مقاومـــت کرد.«
در  رئیســـه  هیـــأت  عضـــو ســـابق  ایـــن 
خصـــوص درآمدهـــای ســـازمان لیگ در 
بخـــش تبلیغات محیطـــی می گوید: »من 
اطلاعـــی از درآمدهای ســـازمان لیگ و یا 
فدراســـیون فوتبـــال ندارم اما براســـاس 

الزامـــات موجـــود از ســـوی ای اف ســـی 
و فیفـــا، ســـازمان لیـــگ موظـــف اســـت 
کـــه موضـــوع درآمدهـــا و هزینه هـــا را به 
صـــورت شـــفاف بیان کنـــد هـــر چند که 
این موضوع در ســـال های گذشـــته یکی 
از ابهامـــات فوتبال محســـوب می شـــد.«

فیفاپرداختمیشود حقپخشتنهابافشار

درودگر:بایددرآمدسازمانلیگطبققانونشفافاعلامشود

پاشازاده:مقایسهملیپوشانبا
نسلهایقبلکاردرستینیست

موضـــوع مقایســـه نســـل های مختلـــف تیم ملـــی ایران 
همـــواره موضوعـــی جـــذاب و گاه جنجالـــی در فوتبـــال 
ایران بوده اســـت؛ این مســـأله واکنش مهدی پاشازاده، 
ســـتاره ســـابق تیم ملی ایـــران را به دنبال داشـــت. او در 
این بـــاره گفت: »ایـــن مقایســـه خیلی کار بدی اســـت. 
بهترین نســـل، نســـل ۱۹۷۸ اســـت. آنها بهترین بودند 
کـــه یک تیـــم از آســـیا می رفت. مقایســـه اصلاً قشـــنگ 
نیســـت. همه مـــا زحمت کشـــیدیم و وظیفه مـــان بوده 
اســـت. بچه های الان هم واقعاً زحمت می کشند. اینکه 
مقایســـه کنیم، اصلاً شـــکل قشـــنگی ندارد.« وی ادامه 
داد: »بـــه نظر من نســـل ۷۸ بهترین بودنـــد. چیزی که 
فرق دارد این اســـت که ما نســـل ۹۸ توانستیم محبوب 
شـــویم که ایـــن هـــم گناه مـــا نیســـت. فقـــط محبوب 
شـــدیم، همیـــن. هیـــچ برتری دیگـــری نداریم. زشـــت 
اســـت. همه مـــا ایرانـــی هســـتیم و زیـــر این پرچـــم کار 
می کنیم. همه نســـل ها بهتریـــن بودند اما بـــا احترام، 
نســـل ۷۸ بزرگتـــر از مـــا بودنـــد و احترام شـــان واجب 
اســـت و یک تیم هم از اقیانوســـیه و آســـیا رفته اســـت. 
امیـــدوارم دیگر ایـــن بحث ها نشـــود. باز هـــم می گویم 
همـــه عزیـــزان زحمـــت می کشـــند و وظیفه مـــان هـــم 
هســـت. ان شـــاءالله بتوانیم دل مردم مان را شاد کنیم. 

بهتریـــن چیز همین اســـت.«

دستیارساکتعلیهمسرفسنجان
حکمگرفت

مصطفـــی صداقت که ســـال گذشـــته همراه با ســـاکت 
الهامی در مس رفســـنجان حضور داشـــت و در دور رفت 
لیـــگ برتر عضو کادر فنی نارنجی پوشـــان بـــود، به دلیل 
عدم پرداخت مطالباتش از این باشـــگاه شـــکایت کرد و 
حکـــم گرفت. در شـــرایطی کـــه پیش تر ســـاکت الهامی 
حکم بـــه محکومیت باشـــگاه مس رفســـنجان به دلیل 
عـــدم پرداخت مطالباتش را گرفته، این باشـــگاه مجدداً 
با شـــکایت صداقت محکوم شده اســـت.  در رأی جدید 
کمیته اســـتیناف فدراســـیون فوتبـــال آمده اســـت: »با 
توجـــه بـــه شـــکایت مصطفی صداقـــت از باشـــگاه مس 
رفســـنجان، این باشگاه به پرداخت مبلغ 3 میلیارد و ۱6۱ 
میلیـــون و 5۱۷ هزار و 506 ریـــال بابت قرارداد و پرداخت 
مبلـــغ ۱۱0 میلیون و 653 هـــزار و ۱۱3 ریـــال بابت هزینه 

دادرســـی در حق خواهان محکوم شـــد.«

مسابقاتفوتبالاستانتهران
دوبارهلغوشد

با توجـــه به اســـتمرار آلودگی هوای اســـتان تهـــران و با 
توجـــه به تأکیـــد کمیته پزشـــکی هیأت فوتبال اســـتان، 
مســـابقات فوتبـــال در رده های پایه و بزرگســـالان در روز 
یکشـــنبه مـــورخ هجدهم آذرماه ســـال ۱403 نیـــز برگزار 
نخواهد شـــد. این تصمیم برای جلوگیری از آسیب های 
احتمالی به بازیکنان و مربیان فوتبال شـــاغل در استان 
تهران اتخاذ شـــده اســـت. زمان برگزاری مســـابقات لغو 
شده متعاقباً از ســـوی کمیته برگزاری مسابقات فوتبال 

اســـتان تهران اطلاع رســـانی خواهد شد.

بازیکنتیمملیبهمرحلهآزمونوخطارسید

عملکردخوبمحرمیدرکرواسی
تیم هـــای  بیـــن  واســـی  کر لیـــگ  شـــانزدهم  هفتـــه 
دیناموزاگـــرب و اســـلوان برگـــزار شـــد و در نهایـــت این 
دیدار با تســـاوی ۱-۱ خاتمه پیدا کـــرد. نکته مهم و اصلی 
این مســـابقه بـــرای تیم ملـــی کشـــورمان، اولین حضور 
ثابت صـــادق محرمی در ترکیب تیمـــش پس از 320 روز 
بـــود و البته بازگشـــت این بازیکن 2۸ ســـاله با نتیجه ای 
همراه شـــد که هرگز برای این تیـــم رضایت بخش نبوده 
اســـت.  عملکرد محرمی در این مســـابقه نســـبتاً خوب 
بـــوده و این بازیکـــن 3 دریبل موفـــق، ۱00 درصد پیروزی 
در تکل هـــا و ۷۹ درصد پاس صحیح داشـــته که عملکرد 
خوبی برای او پس از این بازگشـــت طولانی بوده اســـت. 
او اکنون دوباره به اســـتراحت خواهـــد رفت و با توجه به 
غیبتش در لیســـت اروپایـــی دیناموزاگرب بـــرای تقابل 
با ســـلتیک در دســـترس نخواهـــد بود که ایـــن موضوع 
باعث می شـــود خودش را بـــرای بازی بعـــدی تیمش در 

لیگ آمـــاده خواهد کرد. 

روشنک:امکانمیزبانیتهرانواصفهان
وجودندارد

سوپرجامهمچنانرویهوا
ســـوپرجام این فصل فوتبال ایران هنوز برگزار نشـــده و 
مســـئولان ســـازمان لیگ زمان آن را تعطیلات نیم فصل 
اعـــلام کرده انـــد. ضمـــن اینکـــه هنـــوز محـــل میزبانی 
این بازی هم مشـــخص نشـــده اســـت. در همین رابطه 
امیرحســـین روشنک، مســـئول کمیته مســـابقات لیگ 
برتـــر در گفت وگوی تلویزیونـــی بیان داشـــت: »2۸ دی 
تنها تاریخی بود که ما می توانســـتیم ســـوپرجام را برگزار 
کنیم. روال اینطور اســـت که این مســـابقه بین قهرمان 
لیگ برتـــر و قهرمان جـــام حذفی پیش از شـــروع لیگ 
انجام می شـــود ولـــی با توجه بـــه همزمانـــی آن تاریخ با 
دو بازی پلـــی آف ســـپاهان در لیگ نخبـــگان طبیعتاً در 

آن تاریـــخ امکان برگزاری ســـوپرجام وجود نداشـــت.«
او در ادامـــه افزود: »ضمن اینکه فشـــردگی لیگ و حضور 
چهـــار نماینده در آســـیا اجـــازه برگزاری بـــازی در طول 
مســـابقات را نداد و در نهایت آن را بـــه نیم فصل موکول 
کردیم. در واقع ســـوپرجام پیش بازی شـــروع نیم فصل 
دوم خواهـــد بود.« روشـــنک درباره محـــل میزبانی این 
بـــازی نیـــز توضیـــح داد: »با توجه بـــه اینکـــه یک طرف 
این بـــازی تیم پرســـپولیس اســـت و ســـوپرجام باید در 
زمیـــن بی طرف برگزار شـــود، طبیعتاً در دو شـــهر تهران 
و اصفهان امـــکان برگزاری این بازی وجـــود ندارد. چهار 
گزینه برای میزبانی در دســـت بررســـی داریم که مشهد 

یکی از آنها اســـت.«
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تیـــم ملی فوتبـــال جوانـــان ایـــران از پنجشـــنبه هفته 
گذشـــته اردوی متصـــل بـــه اعـــزام خود بـــه چین 

برای برگـــزاری 2 بازی دوســـتانه با تیـــم زیر 2۱ 
ســـال این کشـــور را آغاز کـــرده و قرار اســـت 
امشـــب در صـــورت فراهم شـــدن شـــرایط، 
راهی شـــهر هایکو شـــود. شـــاگردان حسین 
عبـــدی درحالی تمرینـــات خـــود را در مرکز 

ملی فوتبـــال پیگیری می کنند کـــه همچنان 
چهار باشـــگاه از در اختیار گذاشـــتن بازیکنان 

خود بـــه تیم ملـــی جوانـــان خـــودداری می کنند.
مبیـــن دهقـــان و مســـعود محبـــی، 2 بازیکن تیـــم خیبر 

خرم آباد جزو چهره های شـــاخصی هســـتند که تاکنـــون خود را 
به کادرفنـــی معرفی نکرده اند. ســـعید دقیقی کـــه در هفته های 
اخیـــر بیشـــترین چالـــش را بـــا فدراســـیون فوتبـــال و تیم ملی 
جوانان داشـــته، در شـــرایطی که تیمش بایـــد 23 آذر به مصاف 
نســـاجی بـــرود، از ورود 2 ملی پوش خود بـــه اردوی تیم جوانان 
ممانعـــت به عمل آورده اســـت؛ در شـــرایطی که پرســـپولیس با 
وجود برنامه فشـــرده تر نســـبت به باشـــگاهی مثل خیبر هر پنج 

بازیکن خود را در اختیار حســـین عبدی گذاشته است.
ســـمیر حبوباتی و یعقوب براجعه که در هفته های 
اخیر بارها در لیســـت پرســـپولیس قرار گرفته 
بودنـــد بـــا محمد گندمـــی، آرمین عباســـی و 
علیرضـــا همایی فـــرد در جمع ملی پوشـــان 
حاضـــر شـــدند. باشـــگاه گل گهر نیـــز اعلام 
کـــرده بـــا توجـــه بـــه در پیـــش بـــودن دیدار 
معوقـــه خود با تراکتـــور، امیرمحمـــد رزاقی نیا 
فعلاً حق حضـــور در تیم ملی جوانـــان را ندارد. 
رضا غندی پـــور، یکـــی از چهره های تأثیرگـــذار تیم 
ملـــی جوانـــان نیـــز مجـــوز ورود بـــه اردوی ایـــن تیـــم را از 
ع دریافت نکرده  ســـرمربی تیم باشـــگاهی خود یعنی مازیـــار زار
و بـــه احتمال فـــراوان در ســـفر به چیـــن، تیم ملـــی را همراهی 
نمی کنـــد. در این بین اســـتقلال برخلاف پرســـپولیس تاکنون 
هیـــچ همـــکاری بـــرای اردوی فعلـــی با تیـــم جوانان نداشـــته و 
برهمین اســـاس حســـین عبدی تصمیـــم گرفتـــه در صورتی که 
ابوالفضل زمانی تا امروز خـــودش را به کادرفنی تیم ملی معرفی 
نکنـــد، این بازیکن را از جمع نفـــرات اعزامی به چین خط بزند.

محســـن حکیم مدیر پـــروژه VAR دیروز پیش از 
آغاز دیـــدار تیم های فوتبال پرســـپولیس و 

نساجی در هفته یازدهم لیگ برتر گفت: 
»هفتـــه یازدهم لیگ به گونـــه ای بود که 
توانســـتیم هر ۸ بازی را بـــا VAR برگزار 
کنیـــم. در ســـال گذشـــته جـــو داوری 
بســـیار ســـنگین بود اما در سال جدید 

به واســـطه حضور VAR تصمیمات بهتر 
شـــده و حواشـــی داوری کمتر شده است. 

تـــلاش می کنیم بیشـــترین بازی ممکـــن را با 
آن انجام دهیم.«

وی ادامـــه داد: »اینکـــه هفتـــه گذشـــته توانســـتیم هر ۸ 
بـــازی را بـــا VAR برگـــزار کنیـــم بـــه ایـــن دلیـــل بـــود که 
ایـــن دســـتگاه های کمـــک داور ویدیویـــی را جابه جـــا 
می کردیم و با یک دســـتگاه 4 بازی را برگزار کردیم. تعداد 
دســـتگاه هایی که داریم همچنان 4 دســـتگاه اســـت. در 
بازی پرســـپولیس برابر نســـاجی با یازده دوربین، سیستم 
VAR را پشـــتیبانی کردیـــم. در دو ســـه روز آینـــده یـــک 

دســـتگاه دیگر وارد خواهد شـــد و تعداد آن به 5 
خواهد رســـید. به این ترتیب این قابلیت را 
خواهیم داشـــت که تا پنج بازی همزمان 

را با VAR برگـــزار کنیم.«
حکیـــم در خصـــوص مشـــکلاتی که در 
ایـــن راه وجـــود دارد، گفـــت: »اجـــرای 
VAR ســـه ضلـــع دارد؛ صـــدا و ســـیما، 
فدراســـیون فوتبال و باشـــگاه ها. بعضی 
از باشـــگاه ها دســـتگاه 2 تنی را با دست از 
ماشـــین پیاده کردند. این دســـتگاه ها قیمت 
بســـیار بالایی دارد و بسیار آســـیب پذیر است. ما به 
ایـــن تیم نامـــه زدیم و گفتیم بـــه هیچ عنـــوان VAR را به 
آنجـــا نمی بریم. فدراســـیون فوتبال به باشـــگاه ها نامه زد 
و براســـاس فاکتور فیفا به باشـــگاه ها گفت ما 5 دســـتگاه 
داریم و هر باشـــگاهی کـــه می خواهد، این دســـتگاه ها را 
بخـــرد. فدراســـیون خواســـت در این زمینه به باشـــگاه ها 
کمک کنـــد. الان بحث اجاره مطرح شـــده و هزینه اجاره 

400 میلیون تومان تعیین شـــده اســـت.«

برنامه هفتم توســـعه 2۸ خرداد ۱402 
توســـط رئیس جمهـــور وقت شـــهید 
رئیســـی به مجلس شـــورای اسلامی 
تقدیم شـــد و 4 تیر مـــاه ۱403 رئیس 
مجلـــس در نامه ای بـــه محمد مخبر 

سرپرست ریاســـت جمهوری تصویب 
آن را رســـماً اعـــلام کـــرد، ایـــن قانون 
کـــه دارای 22 فصل و ۷ بخش اســـت 
از ابتدای ســـال ۱403 تا ۱40۷ شمسی 
اجـــرا خواهد شـــد. در بنـــد ب ماده 
۷۸ قانـــون هفتم توســـعه تکلیفی با 
عنـــوان فیرپلی مالی برای باشـــگاه ها 
مشـــخص کـــرده اســـت که مســـئول 
اجـــرای آن وزارت ورزش بـــا همکاری 

فدراســـیون های ورزشـــی است.
در متـــن ایـــن قانـــون آمـــده اســـت: 
مت  ســـلا ی  تقـــا ر ا ر  به منظـــو «
اقتصـــادی، نظـــام پایـــش )کنتـــرل( 
پیشـــرفت ســـرمایه گذاری  و  مالـــی 
پایـــدار در باشـــگاه ها، وزارت ورزش 
و جوانـــان مکلف اســـت بـــا همکاری 
فدراســـیون هایی که تیمگان )لیگ( 
حرفـــه ای دارند، دســـتورالعمل مالی 

بـــازی جوانمردانـــه را تهیـــه نمـــوده و 
حداکثر ظرف شـــش مـــاه به تصویب 
فدراســـیون های  عمومـــی  مجمـــع 

مربوطـــه برســـاند.«
کیومرث هاشـــمی، وزیر اسبق ورزش 
و جوانـــان بارها بر اجـــرای این قانون 
تأکیـــد می کرد و خود را بـــه اجرای آن 

می دانست.  پایبند 
او حتـــی بـــا مهـــدی تـــاج و رؤســـای 

باشـــگاه های حاضـــر در لیـــگ برتـــر، 
در این مـــورد پیش نویـــس آیین نامه 
اولیـــه ای را هم بـــه تحریـــر درآوردند، 
هرچنـــد عمر دولت ســـیزدهم کفاف 
بـــه دولـــت چهاردهـــم  نـــداد و کار 
کشـــیده شـــد، احمـــد دنیامالـــی 3۱ 
مـــرداد ۱403 به عنوان وزیـــر ورزش و 
جوانـــان دولـــت چهاردهـــم انتخاب 
شـــد و اکنون بایـــد دیـــد تکلیف این 

موضـــوع چـــه خواهد شـــد.
 یکـــی از پیش شـــرط های مهم قانون 
فیرپلـــی مالی تصویـــب آن در مجمع 
عمومـــی فدراســـیون های ورزشـــی 
اســـت که عملاً این کار زمیـــن مانده 
اســـت، بایـــد دیـــد وزارت ورزش در 
دوره جدیـــد برای ایـــن تکلیف قانونی 
و کار زمین مانـــده چه اقدامـــی انجام 

خواهد داد.
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اســـفند ۱403 بـــدون تردید، بـــرای فوتبـــال ایران 
بســـیار مهم و تعیین کننده خواهـــد بود. برگزاری 
انتخابـــات فدراســـیون فوتبـــال در اواخر اســـفند 
تکلیـــف هســـته مدیریتـــی فوتبـــال ایـــران بـــرای 
دوره چهار ســـاله پیش رو را روشـــن خواهد کرد. 
هرچند هنوز زمان برگزاری انتخابات اســـفندماه 
و مجمـــع انتخاباتی فوتبال ایران روشـــن نشـــده 
امـــا از هم اکنـــون لابی ها و رایزنی هـــای انتخاباتی 
آغاز شـــده و به نظر می رســـد معـــادلات انتخاباتی 

فوتبال ایـــران به شـــکل پیچیده ای رقـــم بخورد.
در انتخابات اســـفند ۱403 بدون شک چهره های 
زیادی بـــرای کاندیداتـــوری در مجمـــع انتخاباتی 
فوتبـــال وارد عرصـــه انتخابـــات خواهند شـــد که 
از آنهـــا در نقـــش کاندیـــدای  بی شـــک برخـــی 
پوششـــی و برخـــی بـــه عنـــوان کاندیـــدای اصلی 
تا پایـــان رأی گیری بـــرای موفقیـــت در انتخابات 
تـــلاش خواهنـــد کرد. اما ســـؤال مهمـــی که برای 
افـــکار عمومـــی بـــه وجـــود آمـــده این  اســـت که 
چه نفراتـــی برای دســـتیابی به کرســـی ریاســـت 
فدراســـیون فوتبال اقدام به نام نویســـی خواهند 

. د کر
بدون تردید مهدی تاج رئیس کنونی فدراســـیون 
فوتبال یکی از کاندیداهـــای انتخابات آتی فوتبال 
خواهـــد بـــود، البته هنـــوز او در ایـــن خصوص به 
صورت قطعی و صریح اظهارنظر نکرده اســـت اما 

به نظر می رســـد مهدی تـــاج هماننـــد دوره قبلی 
با قدرت وارد انتخابات شـــود تا همچنان ســـکان 

هدایت فوتبال ایران را در دســـت داشـــته باشد.
میرشـــاد ماجـــدی، رئیـــس فعلی هیـــأت فوتبال 
اســـتان تهران و عضو هیأت رئیســـه فدراســـیون 
فوتبـــال یکی از کاندیداهای احتمالی فدراســـیون 
فوتبـــال خواهد بود. او نیز هنـــوز به صورت قطعی 
حضـــور در انتخابـــات بـــرای کاندیـــدای ریاســـت 
فدراســـیون فوتبـــال را تأیید نکرده اما از گوشـــه و 
کنار خبر می رســـد میرشـــاد ماجدی همانند دوره 
قبـــل برای دســـتیابی به کرســـی ریاســـت فوتبال 

نام نویســـی خواهـــد کرد.
محمـــد آخونـــدی، عضو شـــورای اســـلامی شـــهر 
تهران و رئیس هیأت مدیره باشـــگاه پرسپولیس 
یکـــی دیگـــر از افرادی اســـت کـــه گفته می شـــود 
بـــه احتمـــال بســـیار زیـــاد بـــرای حضـــور در این 
ســـمت اقدام به نام نویســـی خواهد کـــرد. درباره 
محمـــد آخوندی گمانه زنی بســـیار زیـــادی صورت 
می گیـــرد؛ به نوعی کـــه گفته می شـــود اگر مهدی 
تـــاج از حضـــور در انتخابـــات انصراف دهـــد و در 
دقیقـــه ۹0 تصمیم به عـــدم حضـــور در انتخابات 
بگیرد، ممکن اســـت از محمـــد آخوندی حمایت 
کند تـــا رئیس جـــوان هیأت مدیره سرخپوشـــان 
در چهار ســـال آینده مســـئولیت مدیریت فوتبال 

را برعهده داشـــته باشد.
حبیـــب کاشـــانی دیگر نماینـــده مردم تهـــران در 
شورای اســـلامی شـــهر تهران و عضو فعلی هیأت 
مدیره باشـــگاه ســـایپا یکی دیگـــر از کاندیداهای 
احتمالـــی ایـــن انتخابـــات خواهد بود. بـــا وجود 
اینکـــه چنـــدی پیـــش او گفـــت فعـــلاً برنامـــه ای 
برای شـــرکت در انتخابـــات ندارد امـــا پیش بینی 
می شـــود بـــرای حضـــور در انتخابات نام نویســـی 
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کنـــد تـــا در چرخـــه مدیریتـــی فوتبـــال ایران 
شـــانس خود را محـــک بزند. البتـــه برخی نیز 
معتقدند او در ادامه مســـیر به کارزار انتخاباتی 
تاج یا آخوندی ملحق خواهد شـــد تا شـــانس 

کاندیداهای مـــورد وثوقش زیاد شـــود.
رضـــا درویـــش، مدیرعامـــل فعلـــی باشـــگاه 
پرســـپولیس هم یکـــی دیگر از افرادی اســـت 
که گفتـــه می شـــود در دقیقه ۹0 بـــرای حضور 
در انتخابـــات نام نویســـی خواهد کـــرد. گفته 
می شـــود اگـــر حضـــور محمـــد آخونـــدی در 
انتخابـــات اســـفندماه جـــدی شـــود و مهدی 
تـــاج در انتخابات حضور پیـــدا نکند، درویش 
به عنـــوان کاندیـــدای پوششـــی رئیس هیأت 
مدیـــره پرســـپولیس اقـــدام بـــه نام نویســـی 
خواهـــد کـــرد و در جریـــان مجمـــع انتخاباتی 
اســـفند ماه به نفع آخونـــدی از گردونه رقابت 
خارج خواهد شـــد تـــا به این ترتیب شـــانس 

آخونـــدی را افزایـــش دهد.
علی فتـــح الله زاده خویـــی مدیرعامل اســـبق 
اســـتقلال، یکی دیگر از کاندیداهای احتمالی 

انتخابـــات فوتبال خواهـــد بود، کـــه او نیز به 
عنوان کاندیدای پســـت ریاســـت فدراســـیون 
قطعـــاً  کـــرد،  خواهـــد  نام نویســـی  فوتبـــال 
فتح الله زاده هم یکی از کاندیداهای پوششـــی 
انتخابـــات فدراســـیون فوتبال خواهـــد بود، 
گفته می شـــود فتح الله زاده به احتمال بســـیار 
زیـــاد در کنار مهـــدی تاج قـــرار خواهد گرفت 
تا بـــرای پیـــروزی او در انتخابات پیـــش رو به 

او کمـــک کند.
یکـــی از کاندیداهـــای جنجالـــی انتخابـــات 
اســـفندماه ۱403 شهاب عزیزی خادم خواهد 
بود که بـــرای نام نویســـی اقـــدام خواهد کرد 
اما او بر اســـاس تصمیم ارکان قضایی فوتبال 
حـــق فعالیـــت در فوتبـــال ایـــران را نـــدارد و 
بـــه همیـــن علـــت او در زمـــره کاندیداهای رد 
صلاحیت شـــده قـــرار خواهد گرفـــت تا یکی 
از حواشـــی جنجالی انتخابـــات به این ترتیب 

رقـــم بخورد.
از گوشـــه و کنار شنیده می شـــود دو کاندیدای 
ریاســـت فدراســـیون فوتبال در دوره قبلی که 

فرصـــت رقابـــت بـــا مهدی تـــاج را به دســـت 
نیاوردند، بـــه احتمال فراوان بـــرای حضور در 
مجمع انتخاباتی فوتبال نام نویســـی خواهند 
کرد، البته باید دید علیرضا اســـدی و امیررضا 
واعـــظ آشـــتیانی می تواننـــد مجـــوز حضور در 
انتخابـــات را به دســـت آورند یـــا همانند دوره 
قبل کار بـــرای آنها به مشـــکل برخواهد خورد 
تا رؤیای ریاســـت بـــر فدراســـیون فوتبال برای 
دومیـــن دوره پیاپـــی بـــرای آنها نقـــش بر آب 

. د شو
انتخابـــات  بـــر  مـــرور معـــادلات حاکـــم  بـــا 
فدراســـیون فوتبـــال و بررســـی گمانه زنی های 
فوتبـــال به نظـــر می آید اگـــر مهدی تـــاج وارد 
انتخابات شـــود و تا روز آخر در حوزه انتخابات 
باقـــی بماند، بازهم شـــاهد انتخاب مجدد وی 
در سمت ریاســـت فدراسیون فوتبال خواهیم 
بود امـــا اگر او به هر دلیلـــی از کاندیداتوری در 
انتخابـــات ریاســـت فدراســـیون فوتبـــال کنار 
برود، معادلات جدیـــدی در انتخابات فوتبال 

رقم خواهـــد خورد.

بی شک بی شک 
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